

إستمارة مستخلصات رسائل وأطاريح الماجستير والدكتوراه في جامعة البصرة

الكلية : التربية للبنات
القسم : التاريخ
التخصص : التاريخ المعاصر
عنوان الرسالة أو الأطروحة :
اسم الطالب : إبراهيم محمد جبار
اسم المشرف : عمار فاضل حمزة
الشهادة : الماجستير

حركة أمل ودورها السياسي في لبنان 1975 – 1989

ملخص الرسالة أو الأطروحة :

تناولت هذه الدراسة حركة أمل ودورها السياسي في لبنان 1975 – 1989 ، تضم الرسالة مقدمة ، و أربع فصول وخاتمة . تناول الفصل الأول حركة أمل ظروف النشأة وعوامل التكوين . وكرس الفصل الثاني لدراسة تأسيس حركة أمل وموقفها من تطورات الحرب الأهلية في لبنان 1975 – 1979 . بينما تطرق الفصل الثالث لتطور نشاط حركة أمل بعد إختفاء موسى الصدر وموقفها من الإجتياح الإسرائيلي لبيروت 1979 – 1985 ، وخصص الفصل الرابع لدراسة حركة أمل والصراعات الداخلية حتى نهاية الحرب الأهلية وإتفاق الطائف 1989 ، في حين تناولت الخاتمة أهم النتائج التي توصل إليها الباحث .

College: Education for Girls

Name of student's: Ibrahim Mohammed Jabbar

Dept: History

Name of Supervisor: Ammar Fadhil Hamza

Certificate : History contemporary

specialization: Masters

title of thesis:

Amal movement and its political role in Lebanon 1975 - 1989

Abstract of thesis

This study examined the Amal movement and its political role in Lebanon 1975 - 1989, includes introduction message, and four chapters and a conclusion. The first chapter discusses the Amal Movement Growing conditions and factors configuration. The second chapter devoted to the study of the establishment of the Amal movement and position of the developments of the civil war in Lebanon from 1975 to 1979. While touched the third chapter of the evolution of activity Amal movement after the disappearance of Musa al-Sadr and the position of the Israeli invasion of Beirut 1979 - 1985, and devoted the fourth quarter for the study of the Amal movement and internal conflicts until the end of the civil war and the Taif Accord in 1989, while dealing Conclusion The most important findings of the researcher.